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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul pregăteşte zeci de decizii importante: OUG pentru serviciile 

medicale private, pe agenda şedinţei de joi/ DOCUMENT 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă agenda ședinței Guvernului României din 24 

iunie 2021, care cuprinde actele normative şi individuale care ar putea fi adoptate 

în  cadrul şedinţei. 

Agenda ședinței de Guvern poate fi completată cu proiecte de acte normative 

incluse pe lista suplimentară. 

I. PROIECTE DE LEGI 

1. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului, semnat la Bruxelles, la 27 

ianuarie 2021 și 8 februarie 2021, între Regatul Belgiei, Republica Bulgaria, 

Republica Cehă, Regatul Danemarcei, Republica Federală Germania, Republica 

Estonia, Irlanda, Republica Elenă, Regatul Spaniei, Republica Franceză, Republica 

Croația, Republica Italiană, Republica Cipru, Republica Letonia, Republica 

Lituania, Marele Ducat al Luxemburgului, Ungaria, Republica Malta, Regatul 

Țărilor de Jos, Republica Austria, Republica Polonă, Republica Portugheză, 

România, Republica Slovenia, Republica Slovacă și Republica Finlanda de 

modificare a Acordului privind transferul și mutualizarea contribuțiilor la Fondul 

unic de rezoluție, semnat la Bruxelles la 21 mai 2014 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/LG-6.pdf 

2. PROIECT DE LEGE privind modificarea Legii nr. 129/2019 pentru prevenirea 

şi combaterea spălării banilor şi finanțării terorismului, precum și pentru 

modificarea și completarea unor acte normative 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/LG-5.pdf 

 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/LG-6.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/LG-6.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/LG-5.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/LG-5.pdf
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II. PROIECTE DE ORDONANȚE DE URGENȚĂ 

1. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și 

completarea art. 230 și 349 din Legea nr. 95/2006 privind reforma în domeniul 

sănătății, precum și pentru stabilirea unor măsuri în domeniul sănătății 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/OUG-9.pdf 

2. PROIECT DE ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și 

completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/OUG-10.pdf 

III. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 

719/2020 pentru aprobarea procedurii de decontare și de plată a sumelor acordate 

în baza Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 132/2020 privind măsuri de sprijin 

destinate salariaților şi angajatorilor în contextul situației epidemiologice 

determinate de răspândirea coronavirusului SARS - CoV – 2, precum și pentru 

stimularea creșterii ocupării forței de muncă 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-51.pdf 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea Normelor metodologice de 

aplicare a Legii nr. 200/2006 privind constituirea şi utilizarea Fondului de 

garantare pentru plata creanțelor salariale, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 

1850/2006 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-52.pdf 

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind acordarea unor ajutoare de urgență pentru 

sprijinirea familiilor afectate de inundații în cursul anului 2021 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-53.pdf 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/OUG-9.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/OUG-9.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/OUG-10.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/OUG-10.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-51.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-51.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-52.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-52.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-53.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-53.pdf
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4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind suplimentarea bugetului Ministerului 

Muncii și Protecției Sociale din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția 

Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2021 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-54.pdf 

5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea obiectivelor etapei a XXI-a 

2021 a Programului de realizare a Sistemului naţional antigrindină şi de creştere a 

precipitațiilor pe perioada 2010-2024 aprobat prin Hotărârea Guvernului nr. 

256/2010 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/NFHGANEXA-3.pdf 

6. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea cuantumului și a plății cotizației 

anuale de participare a României la Conferința de la Haga de Drept Internațional 

Privat, pentru anul financiar 1 iulie 2020-30 iunie 2021 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-55.pdf 

7. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea datelor de identificare și a 

valorii de inventar ale imobilului aflat în domeniul public al statului și în 

administrarea Penitenciarului Mărgineni din subordinea Administrației Naționale a 

Penitenciarelor, precum și trecerea acestuia din domeniul public în domeniul privat 

al statului, în vederea scoaterii din funcțiune și demolării 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-57.pdf 

8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea datelor de identificare și a 

valorii de inventar a unui imobil aflat în domeniul public al statului și în 

administrarea Centrului de Detenție Craiova din subordinea Administrației 

Naționale a Penitenciarelor, precum și trecerea acestuia din domeniul public în 

domeniul privat al statului, în vederea scoaterii din funcțiune și demolării 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-69.pdf 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-54.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-54.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NFHGANEXA-3.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NFHGANEXA-3.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-55.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-55.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-57.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-57.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-69.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-69.pdf
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9. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind rechemarea unui consul general 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-59.pdf 

10.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea conversiei în acțiuni a 

obligațiilor bugetare principale ale Societății “Avioane Craiova” S.A. 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-70.pdf 

11.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorilor de inventar a unor 

bunuri aflate în domeniul public al statului şi în administrarea Spitalului Clinic Căi 

Ferate Oradea, unitate aflată în subordinea Ministerului Transporturilor și 

Infrastructurii, prevăzute în anexa nr. 16 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 

pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 

statului 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-60.pdf 

12.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea datelor tehnice și 

actualizarea valorii de inventar a unui imobil reprezentând teren aferent DN 7D 

identificat cu nr. M.F. 144794 în anexa nr. 16 la Hotărârea Guvernului nr. 

1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul 

public al statului și transmiterea unui sector de drum naţional, inclusiv a terenului 

aferent, din domeniul public al statului şi din administrarea Ministerului 

Transporturilor și Infrastructurii, în domeniul public al județului Vâlcea, precum şi 

declasarea acestuia din categoria funcţională a drumurilor de interes naţional şi 

încadrarea acestuia în categoria funcţională a drumurilor de interes judeţean 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-61.pdf 

13.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere 

a tuturor imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al 

lucrării de utilitate publică de interes naţional “Amenajare sens giratoriu pe DN 73 

km 3+250 la intersecţia DN 73 cu DJ 703 K pe raza localității Mărăcineni” 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-59.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-59.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-70.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-70.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-60.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-60.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-61.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-61.pdf
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Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-62.pdf 

14.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere 

a tuturor imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al 

lucrării de utilitate publică de interes naţional “Amenajare intersecție cu sens 

giratoriu la intersecția DN 2 km 100+700 cu DN 2B km 0+000, ieșire din 

localitatea Spătaru din județul Buzău 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-63.pdf 

15.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea unor modificări şi completări 

în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului aflate în 

administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în judeţele Tulcea, 

Maramureș, Suceava, Iași și Timișoara 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-64.pdf 

16.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea închirierii unei părți din 

imobilul 816 aflat în domeniul public al statului și în administrarea Ministerului 

Apărării Naționale 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-65.pdf 

17.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea unei părţi din imobilul 1026 

aflat în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, constituită din construcţii şi 

o amenajare la teren, situat în județul Ilfov, din domeniul public în domeniul privat 

al statului, în vederea scoaterii din funcţiune şi casării acestora 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-66.pdf 

18.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a unui 

imobil aflat în domeniul public al statului și administrarea Ministerului Afacerilor 

Interne – Direcția Asigurare Logistică Integrată 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-62.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-62.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-63.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-63.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-64.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-64.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-65.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-65.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-66.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-66.pdf
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Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/NFHG-2.pdf 

19.PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea 

Guvernului nr.534/2007 privind înfiinţarea, atribuţiile, competenţele şi modul de 

funcţionare ale Comitetului Interministerial de Finanţări, Garanţii şi Asigurări şi 

reglementarea operaţiunilor de finanţare, garantare şi asigurare efectuate de Banca 

de Export-Import a României EXIMBANK - S.A. în numele şi în contul statului 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/HG-67.pdf 

IV. MEMORANDUMURI 

1. MEMORANDUM cu tema: Aprobare privind iniţierea de negocieri în vederea 

încheierii unui protocol de modificare a convenției între România şi Marele Ducat 

de Luxemburg pentru evitarea dublei impuneri şi prevenirea evaziunii fiscale cu 

privire la impozitele pe venit şi avere, semnată la Luxemburg la 14 decembrie 

1993, precum şi aprobarea semnării protocolului respectiv 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/MEMO-6.pdf 

2. MEMORANDUM cu tema: Aprobare privind iniţierea de negocieri în vederea 

încheierii unui protocol de modificare a acordului între Guvernul României şi 

Guvernul Maltei pentru evitarea dublei impuneri şi prevenirea evaziunii fiscale cu 

privire la impozitele pe venit, semnat la Bucureşti la 30 noiembrie 1995, precum şi 

aprobarea semnării protocolului respectiv 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/MEMO-7.pdf 

3. MEMORANDUM cu tema: Aprobare privind iniţierea de negocieri în vederea 

încheierii unui protocol de modificare a convenției între Guvernul Republicii 

Socialiste România şi Guvernul Republicii Democratice Socialiste Sri Lanka 

pentru evitarea dublei impuneri şi prevenirea evaziunii fiscale cu privire la 

impozitele pe venit şi pe avere, semnată la Bucureşti la 19 octombrie 1984, precum 

şi aprobarea semnării protocolului respectiv 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NFHG-2.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NFHG-2.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-67.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/HG-67.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-6.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-6.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-7.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-7.pdf
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Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/MEMO-8.pdf 

4. MEMORANDUM cu tema: Desemnarea Secretariatului General al Guvernului 

ca structură responsabilă la nivel național pentru coordonarea gestionării 

contribuției financiare acordate României din Rezerva de ajustare la Brexit 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/MEMO-9.pdf 

5. MEMORANDUM cu tema: desemnarea domnului Cătălin Drulă, ministrul 

transporturilor și infrastructurii, în calitate de Președinte al Părții române în cadrul 

celei de a III-a sesiuni a Comisiei interguvernamentale România–Ucraina de 

colaborare economică, industrială și tehnico-științifică 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/MEMO-10.pdf 

V. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE 

1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE ale Guvernului cu privire la 4 

iniţiative legislative parlamentare aflate în procedură parlamentară, potrivit 

opiniilor exprimate de ministerele/instituţiile consultate 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/NOTA-5.pdf 

2. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE ale Guvernului asupra unor proiecte 

de legi inițiate de guvernele anterioare, aflate în procedură parlamentară, potrivit 

opiniilor exprimate de ministerele/instituțiile consultate 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/NOTA-6.pdf 

3. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE ale Guvernului cu privire la 6 

inițiative legislative 

Proiectul poate fi consultat la adresa: https://sgg.gov.ro/1/wp-

content/uploads/2021/06/PUNCTE-DE-VEDERE-3.pdf 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-8.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-8.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-9.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-9.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-10.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/MEMO-10.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NOTA-5.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NOTA-5.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NOTA-6.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/NOTA-6.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/PUNCTE-DE-VEDERE-3.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/PUNCTE-DE-VEDERE-3.pdf
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Notă: Proiectele de acte normative și documentele de politici publice incluse pe 

agendă pot suferi unele modificări în urma dezbaterilor din cadrul ședinței 

Guvernului României. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Probleme pentru primarul Capitalei - sunt anunțate proteste de amploare: 

'Vom depune plângere la Consiliul Concurenţei, la Parchetul General şi la 

DNA' 

Reprezentanţii Confederaţiei Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din 

România (COTAR) vor depune o plângere împotriva Primăriei Municipiului 

Bucureşti (PMB), invocând faptul că, prin încălcarea legislaţiei privind taximetria, 

se face "mai mult loc pe piaţă firmelor de ride-sharing". 

"În Capitală, taximetriştii sunt controlaţi şi, dacă nu au autorizaţiile avizate, sunt 

amendaţi şi li se ridică plăcuţele de înmatriculare, cu toate că am făcut demersuri, 

încă de la preluarea mandatului actualului Primar General, încercând să discutăm 

problemele din activitatea de taxi şi închiriere auto, precum şi problema 

transportului de persoane între Bucureşti şi Ilfov. Domnul Primar General nu a 

avut timp de noi, până astăzi. Poate plăti subvenţia pentru transportul de persoane 

între Bucureşti şi Ilfov, adică 90% din valoarea totală, adică zeci de milioane de 

euro, deşi nu are bani să plătească deratizarea în Capitală sau să investească în 

şcoli şi alte urgenţe ale bucureştenilor. Cele 5.000 de autorizaţii sunt în continuare 

ţinute la sertar, deşi, conform Legii 38/2003 ar fi trebuit scoase la atribuire imediat. 

Ceea ce face domnul Nicuşor Dan, de când a preluat mandatul de Primar General, 

demonstrează că are în plan distrugerea taximetriei, cu orice preţ, pentru a face mai 

mult loc pe piaţă firmelor de ride-sharing, încâlcând principiile Legii concurenţei", 

a declarat Mircea Manolache, vicepreşedintele COTAR. 

Potrivit unui comunicat al organizaţiei profesionale, transmis marţi AGERPRES, 

Primăria Municipiului Bucureşti a emis 10.269 de autorizaţii de taxi, dintre care, în 

acest moment, mai mult de jumătate sunt retrase sau depuse de cei care le-au 

deţinut, din diverse motive. 
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"Din cele circa 5.000 de taxiuri rămase în piaţă, mai mult de jumătate nu au 

autorizaţiile avizate nici până în prezent, deşi dosarele de avizare s-au depus până 

la data de 28 februarie 2020. Pe raza municipiului Bucureşti există, astăzi, de peste 

patru ori mai multe maşini care circulă în regim de ride-sharing (transport 

alternativ) decât taxiuri - cu peste 20.000 de autorizaţii (copii conforme). Dincolo 

de încălcarea, cu bună ştiinţă, a legislaţiei, Primăria Capitalei contribuie şi la o 

gaură în bugetul statului, pentru că firmele de taxi plătesc mult mai mulţi bani (din 

toate taxele şi impozitele) decât multinaţionalele care fac ride-sharing", susţine 

sursa citată. 

 

Oficialii COTAR susţin că primarul general al Capitalei nu semnează şi nu scoate 

la atribuire autorizaţiile ţinute la sertar, asumându-şi riscul de a plăti pentru 

încălcarea legii. 

 

"Ne pregătim de proteste în faţa Primăriei Municipiului Bucureşti, unde vom sta 

până se vor clarifica şi se vor rezolva toate aceste probleme. Vom acţiona şi în 

instanţă PMB şi Consiliul General, pentru încălcarea prevederilor legale şi 

favorizarea concurenţei, prin abuz în serviciu în formă continuată. De asemenea, 

vom calcula prejudiciul cauzat firmele de taxi, în tot acest timp, prin neavizarea 

autorizaţiilor, urmând să cerem, în instanţă, plata acestuia. Vom depune plângere la 

Consiliul Concurenţei, la Parchetul General şi la DNA, pentru a se cerceta ce 

anume i-a determinat pe factorii de decizie din PMB să favorizeze firmele de 

ridesharing (transport alternativ), prin limitarea nelegală a autorizaţiilor pentru 

taxi", a afirmat Vasile Ştefănescu, preşedintele COTAR. 

 

Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România are ca 

membri federaţii şi asociaţii din rândul transportatorilor de persoane, 

transportatorilor în regim de taxi şi închiriere, şcolilor de conducători auto şi 

unităţilor reparatoare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Președintele Comisiei de la Veneția solicită explicații privind revocarea 

Renatei Weber / Scrisoarea trimisă lui Ludovic Orban și Ancăi Dragu 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă scrisoarea trimisă de Comisia de la Veneția celor 

doi președinți ai Parlamentului, Ludovic Orban și Anca Dragu, privind revocarea 

Avocatului Poporului, Renate Weber. Președintele Comisiei de la Veneția, Gianni 

BUQUICCHIO, le solicită celor doi să îi prezinte „bazele și elementele juridice 

care au dus la această decizie grea, de a demite din funcție un Ombudsman în 

timpul exercitării mandatului său”. 

SCRISOAREA ÎN FORMAT PDF AICI 

* 

Directoratul general Drepturile Omului și Statul de Drept 

Comisia de la Veneția 

Domnule Președinte al Camerei Deputaților, 

Doamnă Președinte a Senatului, 

 Comisia de la Veneția a fost informată de intenția Parlamentului de a o demite din 

funcție pe doamna Weber, Avocatul Poporului din România. 

Se pare, într-adevăr, că la o ședință comună a Comisiei juridice, de disciplină și 

imunități din Camera Deputaților și a Comisiei juridice, de numiri, disciplină, 

imunități și validări din Senat, ținută în data de 25 mai 2021, în timpul căreia au 

fost prezentate și dezbătute rapoartele de activitate ale Avocatului Poporului pentru 

anii 2018, 2019 și 2020, s-a dat un vot de respingere. 

În același timp, se pare că acest vot de respingere a permis ulterior destituirea 

Avocatului Poporului din funcțiile sale. 

Dacă prezentarea și dezbaterea raportului de activitate al Ombudsmanului în fața 

Parlamentului constituie o bună practică, care este prevăzută în Principiile de 

protecție și promovare a instituției Ombudsmanului („Principiile de la Veneția”), și 

este susținută de Comitetul de Miniștri al Consiliului Europei, condițiile legitime 

pentru întreruperea mandatului unui ombudsman sunt, de asemenea, clar stipulate, 

după cum urmează: 

https://media.stiripesurse.ro/other/202106/media-162443423225326200.pdf
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„11. Ombudsmanul poate fi revocat din funcție numai în conformitate cu o lista 

exhaustivă de condiții clare și rezonabile, definite de lege. Aceste condiții se referă 

numai la  criteriile esențiale de „incapacitate” sau „incapacitate de a îndeplini 

atribuțiile”, „conduită necorespunzătoare” sau „culpă ”, care trebuie interpretate 

îndeaproape. Majoritatea parlamentară necesară pentru revocarea din funcție a 

Ombudsmanului - chiar de către Parlament sau de către o instanță la cererea 

Parlamentului - trebuie să fie cel puțin egală cu, și de preferință mai mare decât cea 

stabilită pentru alegerea sa. Procedura de revocare este publică, transparentă și 

prevăzută de lege.” 

Pentru a înțelege mai bine situația, v-aș fi recunoscător dacă ați avea amabilitatea 

să ne furnizați bazele și elementele juridice care au dus la această decizie grea, de a 

demite din funcție un Ombudsman în timpul exercitării mandatului său. 

Între timp, vă rog să acceptați expresia celei mai înalte considerații. 

Gianni BUQUICCHIO, 

Președintele Comisiei de la Veneția 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul va aproba acordarea de ajutoare de urgenţă pentru sprijinirea 

familiilor afectate de inundaţii în cursul anului 2021 

Guvernul urmează să aprobe în şedinţa de joi, printr-o hotărâre, cadrul normativ 

pentru acordarea unor ajutoare de urgenţă, în limita sumei de 5.000.000 de lei, 

pentru sprijinirea familiilor afectate de inundaţii în cursul anului 2021. 

 

"Prin proiectul de hotărâre a Guvernului se propune instituirea acordării de ajutoare 

de urgenţă pe parcursul anului 2021, pentru sprijinirea populaţiei afectate de 

inundaţii, alunecări de teren, fenomene meteorologice periculoase, produse în anul 

2021. Ajutoarele de urgenţă se vor acorda în limita sumei de 5.000.000 lei din 

fondurile prevăzute cu această destinaţie în bugetul Ministerului Muncii şi 

Protecţiei Sociale astfel: 
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* câte 6.000 lei pentru familiile şi persoanele singure ale căror locuinţe au fost 

afectate în proporţie de peste 75%, inclusiv; 

 

* câte 4.000 lei pentru familiile şi persoanele singure ale căror locuinţe au fost 

afectate în proporţie cuprinsă între 50%, inclusiv şi 75%; 

 

* câte 2.500 lei pentru familiile şi persoanele singure ale căror locuinţe au fost 

afectate în proporţie cuprinsă între 25%, inclusiv şi 50% 

 

* câte 1.500 lei pentru familiile şi persoanele singure ale căror locuinţe au fost 

afectate în proporţie de până la 25%; 

 

* câte 1.000 lei pentru familiile şi persoanele singure ale căror bunuri din locuinţă 

au fost deteriorate, indiferent de numărul sau tipul bunurilor", se arată în nota de 

fundamentare a proiectului de act normativ. 

 

Tot în document se arată că în cazul în care, urmare inundaţiilor, alunecărilor de 

teren şi fenomenelor meteorologice deosebite se înregistrează pierderi de vieţi 

omeneşti, familia persoanei decedate "beneficiază suplimentar de suma de 7.500 

lei, indiferent de numărul victimelor". 

 

În şedinţa de Guvern urmează să fie adoptat şi un proiect de ordonanţă de urgenţă 

pentru modificarea şi completarea articolelor 230 şi 349 din Legea nr. 95/2006 

privind reforma în domeniul sănătăţii, precum şi pentru stabilirea unor măsuri în 

domeniul sănătăţii. 

 

"Prin proiectul de act normativ se propune prelungirea termenului de aplicare a 

prevederilor cu privire la contribuţia personală, care poate fi plătită de asiguraţi, 

pentru unele servicii medicale în regim de ambulatoriu clinic de specialitate şi 

ambulatoriu paraclinic de specialitate, în condiţiile în care aceştia optează ca aceste 

servicii să fie acordate de furnizori privaţi, aflaţi în relaţie contractuală cu casele de 

asigurări de sănătate", conform notei de fundamentare a proiectului. 
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Pe agenda şedinţei de Guvern figurează şi un proiect de hotărâre privind aprobarea 

conversiei în acţiuni a obligaţiilor bugetare principale ale Societăţii "Avioane 

Craiova" S.A. 

 

"Măsura conversiei în acţiuni a obligaţiilor bugetare creează premise pentru 

revitalizarea şi evitarea deschiderii procedurii insolvenţei asupra acestui operator 

economic şi menţinerea capacităţilor de producţie pentru apărare", se spune în nota 

de fundamentare a proiectului. 

 

Un alt proiect de HG supus aprobării în Guvern vizează rechemarea consulului 

general al României la Montreal, Canada, Ioana-Gabriela Costache. 

 

Executivul va adopta şi un memorandum privind desemnarea Secretariatului 

General al Guvernului ca structură responsabilă la nivel naţional pentru 

coordonarea gestionării contribuţiei financiare acordate României din Rezerva de 

ajustare la Brexit. 

 

Nu în ultimul rând, Guvernul ar urma să aprobe în şedinţa de joi noi măsuri de 

relaxare aplicabile începând cu data de 1 iulie şi un proiect de ordonanţă de urgenţă 

referitor la alocaţiile pentru copii, potrivit unor declaraţii ale premierului Florin 

Cîţu făcute, marţi seară, la TVR 1.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlament: Directorii generali interimari ai SRR şi SRTv, numiţi, joi, de 

Birourile permanente 

Birourile permanente reunite ale Senatului şi Camerei Deputaţilor se întrunesc, joi, 

de la ora 9,00, pentru a numi directorii generali interimari ai Societăţii Române de 

Radiodifuziune (SRR) şi Societăţii Române de Televiziune (SRTv). 

 

Această modalitate de numire survine lipsei de cvorum din şedinţa comună a 

Senatului şi Camerei Deputaţilor de miercuri. 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 24 iunie 2021 14 

 

"Constatăm că nu este cvorum. Faţă de această situaţie, vă amintesc dispoziţiile art. 

46 alin. 8 din Legea 41/1994 privind organizarea Societăţii Române de 

Radiodifuziune şi Societăţii Române de Televiziune. În situaţia în care plenul 

camerelor reunite ale Parlamentului nu se reuneşte din lipsă de cvorum legal, 

Birourile permanente ale Senatului şi Camerei Deputaţilor numesc directori 

interimari", a spus, miercuri, preşedintele Senatului, Anca Dragu. 

 

Liderul senatorilor PSD, Lucian Romaşcanu, a afirmat, după ce plenul 

Parlamentului a fost suspendat din lipsa cvorumului, că actuala putere a 

acţionat în acest fel pentru a numi conducerile interimare la TVR şi Radioul public 

prin decizii ale Birourilor permanente reunite, care nu pot fi atacate la Curtea 

Constituţională. 

 

PSD analizează să atace în contencios administrativ deciziile care urmează să 

fie luate de Birourile permanente reunite privind numirea directorilor generali 

interimari ai TVR şi Radioului public, a adăugat Romaşcanu. 

 

Ramona Săseanu şi Liviu Popescu au fost numiţi pe 11 mai, de Parlament, directori 

generali interimari ai SRTv, respectiv SRR, după ce plenul a respins rapoartele de 

activitate şi conturile de execuţie bugetară pe anii 2017, 2018, 2019, ceea ce a dus 

de demiterea Consiliilor de Administraţie ale celor două societăţi. 

 

Curtea Constituţională a României (CCR) a admis, pe 17 iunie, sesizarea Partidului 

Social Democrat şi a decis că hotărârile Parlamentului privind numirea 

directorilor generali interimari ai SRTv şi SRR sunt neconstituţionale.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Formularul electronic de înscriere în cadrul schemei HoReCa va fi activ 

începând din 29 iunie 

Formularul electronic de înscriere în cadrul schemei HoReCa va fi activ începând 

din 29 iunie timp de 10 zile lucrătoare, respectiv până în data de 12 iulie, cu 

posibilitatea prelungirii perioadei de înscriere, informează Ministerul Economiei, 

Antreprenoriatului şi Turismului. 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/06/23/video-update-parlament-plen-reunit-suspendat-din-lipsa-de-cvorum-numirea-conducerii-interimare-srr-srtv-revine-bpr--735980
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/06/23/video-update-parlament-plen-reunit-suspendat-din-lipsa-de-cvorum-numirea-conducerii-interimare-srr-srtv-revine-bpr--735980
https://www.agerpres.ro/politica/2021/06/23/romascanu-psd-analizeaza-atacarea-in-contencios-a-deciziilor-bpr-privind-numirile-interimare-la-srtv-si-srr--736017
https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/17/ccr-numirile-sefilor-interimari-de-la-tvr-si-radio-sunt-neconstitutionale--733030
https://www.agerpres.ro/justitie/2021/06/17/ccr-numirile-sefilor-interimari-de-la-tvr-si-radio-sunt-neconstitutionale--733030
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"Ministerul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului anunţă lansarea etapei de 

înscriere în cadrul schemei HoReCa prevăzută de Ordonanţa de urgenţă a 

Guvernului nr. 224/2020 privind unele măsuri pentru acordarea de sprijin financiar 

pentru întreprinderile din domeniul turismului, alimentaţiei publice şi organizării 

de evenimente, a căror activitate a fost afectată în contextul pandemiei de COVID-

19, cu modificările şi completările ulterioare. Formularul electronic de înscriere în 

cadrul schemei HoReCa va fi activ pe link-ul granturi.imm.gov.ro începând de 

marţi, 29 iunie, ora 10:00", se arată într-un comunicat al MEAT transmis miercuri 

AGERPRES. 

 

Formularul de înscriere va rămâne activ timp de 10 zile lucrătoare de la demararea 

înscrierii, până la ora 20:00 a ultimei zile de înscriere, respectiv luni, 12 iulie 2021, 

cu posibilitatea prelungirii perioadei de înscriere, precizează sursa citată. 

 

Schema de ajutor de stat se aplică pe întreg teritoriul Romaniei, în toate cele opt 

regiuni de dezvoltare şi, conform documentului, este implementată de către 

Ministerul Economiei, prin intermediul Agenţiilor pentru Întreprinderi Mici şi 

Mijlocii, Atragere de Investiţii şi Promovare a Exportului (AIMMAIPE), în 

parteneriat cu Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS). 

 

Bugetul alocat acestui tip de ajutor de stat este estimat la 500 milioane de 

euro, echivalent în lei, iar bugetul alocat Schemei pentru anul bugetar 2021, 

aprobat prin Legea nr. 15/2021 a Bugetului de Stat pentru anul 2021, este de 

2,5 miliarde de lei. 

 

"Schema se derulează până la 31 decembrie 2021, plata sumelor corespunzătoare 

urmând a fi realizată până cel târziu la data de 30 iunie 2022, în limita creditelor 

bugetare. Prin implementarea măsurii se estimează acordarea de ajutor de stat unui 

număr maxim de 74.000 de beneficiari. Dacă valoarea însumată a cererilor de 

finanţare aprobate depăşeşte valoarea creditelor de angajament sau bugetare 

alocate cu această destinaţie, angajarea, respectiv plata către beneficiar se va face 

proporţional, prin raportarea sumei aprobate pentru fiecare beneficiar la suma 

totală a cererilor de finanţare aprobate", se preciza în procedura de implementare 

transmisă în data de 24 mai. 
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În ceea ce priveşte modalitatea de înscriere în cadrul acestei scheme, este nevoie de 

crearea unui profil, user, parolă şi completarea formularului de înscriere în vederea 

obţinerii finanţării se fac online, folosind link-

ul http://www.granturi.imm.gov.ro. De asemenea, aplicanţii au obligaţia de a 

urmări informaţiile referitoare la Schemă postate pe site-ul MEAT pe toată 

perioada de implementare (înscriere, verificare, clarificări, semnare contract, 

efectuare plăţi, monitorizare), precum şi în contul creat la înscriere, denumit în 

continuare front office (FO).  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis, mutare de ultimă oră: a trimis spre reexaminare legea 

privind aprobarea OUG-ului care prevede măsuri pentru prevenirea 

pandemiei 

Președintele României, Klaus Iohannis, a trimis marți, 22 iunie 2021, 

Parlamentului, spre reexaminare, Legea privind aprobarea Ordonanței de urgență 

a Guvernului nr. 2/2021 pentru completarea art. 38 din Legea nr. 55/2020 privind 

unele măsuri pentru prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de COVID-19. 

„Doamnei Anca Dana DRAGU, Președintele Senatului 

În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, 

formulez următoarea 

CERERE DE REEXAMINARE asupra Legii privind aprobarea Ordonanței de 

urgență a Guvernului nr. 2/2021 pentru completarea art. 38 din Legea nr. 55/2020 

privind unele măsuri pentru prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de 

COVID-19 

La data de 4 iunie 2021 Parlamentul României a transmis Președintelui României, 

în vederea promulgării, Legea privind aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 2/2021 pentru completarea art. 38 din Legea nr. 55/2020 privind 

unele măsuri pentru prevenirea și combaterea efectelor pandemiei de COVID-19. 

 

http://www.granturi.imm.gov.ro/
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/covid-19_3221.html
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Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 2/2021 are ca obiect de reglementare 

completarea art. 38 din Legea nr. 55/2020, în sensul acordării posibilității de 

suspendare a activităților care impun prezența fizică a antepreșcolarilor, 

preșcolarilor și elevilor în unitățile de învățământ și continuarea activităților 

didactice în sistem on-line, prin ordin al ministrului educației. Cu ocazia aprobării 

OUG nr. 2/2021, Parlamentul a completat conținutul normativ al acesteia. Astfel, 

prin pct. 3 al articolului unic al legii supuse reexaminării, după articolul 62 al Legii 

nr. 55/2020 s-a introdus un nou articol, art. 621, cu următorul cuprins: „(1) 

Prevederile art. 61 și 62 se aplică în mod corespunzător centrelor de reținere și 

arestare preventivă din subordinea Ministerului Afacerilor Interne. (2) Măsurile 

prevăzute la art. 61 alin. (l) se pot dispune prin dispoziție a inspectorului general al 

Inspectoratului General al Poliției Române, iar informarea prevăzută la art. 61 alin. 

(2) se comunică, în mod corespunzător, ministrului afacerilor interne”. 

Precizăm că art. 62 din Legea nr. 55/2020, la care face trimitere art. 621, nou-

introdus prin legea supusă reexaminării, a fost abrogat la data de 2 mai 2021, prin 

dispozițiile art. 17 lit. b) din Legea nr. 114/2021 privind unele măsuri în domeniul 

justiției în contextul pandemiei de COVID-19. Or, prin raportarea la o dispoziție 

legislativă abrogată se creează o situație normativă confuză, destinatarii normei 

fiind în dificultate atunci când trebuie să identifice norma juridică aplicabilă, ceea 

ce duce la o stare de insecuritate juridică. Însă, securitatea juridică a persoanei este 

un concept în considerarea căruia legiuitorul are obligația să asigure stabilitatea 

legislativă și exercitarea drepturilor și libertăților fundamentale în condiții optime. 

Având în vedere aceste aspecte, considerăm că legea supusă reexaminării nu 

îndeplinește standardele de calitate a legii stabilite la art. 13 din Legea nr. 24/2000 

privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative, potrivit 

cărora actul normativ trebuie să se integreze organic în sistemul legislației, scop în 

care acesta trebuie corelat cu prevederile actelor normative de nivel superior sau de 

același nivel, cu care se află în conexiune. 

Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă 

exclusivă a Parlamentului, în calitate de organ reprezentativ suprem al poporului 

român și de unică autoritate legiuitoare a țării, vă solicităm reexaminarea Legii  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
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privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 2/2021 pentru 

completarea art. 38 din Legea nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea 

și combaterea efectelor pandemiei de COVID-19”, se arată în cererea președintelui 

României. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 BNR cere introducerea unei excepţii în proiectul care interzice cumulul 

pensiei cu salariul în sistemul bugetar 

Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a transmis Parlamentului o scrisoare în care 

solicită introducerea în proiectul de lege care interzice cumulul pensiei cu salariul 

în sistemul bugetar, adoptat de Guvern, a unei excepţii, astfel încât membrii 

Consiliului de administraţie al Băncii Naţionale a României să aibă posibilitatea de 

a-şi desfăşura activitatea şi după vârsta de 70 de ani. 

"În opinia noastră, prin acest proiect de lege se instituie regula potrivit căreia 

persoanele care îşi desfăşoară activitatea în baza unui act de numire în funcţie în 

cadrul autorităţilor şi instituţiilor publice centrale şi locale, indiferent de modul de 

finanţare şi subordonare, îşi pot desfăşura activitatea numai până la data intrării în 

vigoare a legii, dacă au împlinit vârsta de 70 de ani sau până la împlinirea vârstei 

de 70 de ani, dacă aceasta se produce ulterior intrării în vigoare a legii. Nemaifiind 

prevăzută în proiectul de lege nicio excepţie de la regulă, aceasta este aplicabilă şi 

membrilor Consiliului de administraţie al BNR, în funcţie la momentul intrării în 

vigoare a legii, ceea ce conduce la imposibilitatea exercitării mandatului acordat pe 

întreaga sa durată de către o parte dintre membrii Consiliului de administraţie al 

BNR", se menţionează în scrisoare. 

 

În document se arată că prevederile proiectului ar duce la interpretarea că membrii 

Consiliului de administraţie al BNR şi-ar putea desfăşura activitatea numai până la 

data intrării în vigoare a legii, dacă au împlinit vârsta de 70 de ani sau până la 

împlinirea acestei vârste, ceea ce ar intra în contradicţie cu dispoziţiile Tratatului 

privind funcţionarea UE şi cu legea 312/2004 privind Statutul BNR. 
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"Având în vedere aspectele menţionate, considerăm că este necesară introducerea 

în cuprinsul proiectul de lege privind unele măsuri pentru continuarea activităţii de 

către persoanele care îndeplinesc condiţiile de pensionare a unei excepţii, astfel 

încât membrii consiliului de administraţie al BNR să aibă posibilitatea să-şi 

desfăşoare activitatea şi după împlinirea vârstei de 70 de ani", se arată în scrisoare. 

 

De asemenea, guvernatorul BNR apreciază că este necesară derularea procedurii de 

consultare a Băncii Centrale Europene în legătură cu acest proiect, având în vedere 

implicaţiile acestuia asupra duratei mandatului membrilor CA al BNR. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Proiect votat de deputați: Directorii interimari ai şcolilor, numiţi de către 

consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ 

Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, proiectul care prevede că, în cazul 

neocupării prin concurs a posturilor de directori de şcoli, directorii interimari să fie 

numiţi de către consiliile de administraţie ale şcolilor şi nu de inspectoratele 

şcolare. 

Consiliile de administraţie al şcolilor vor avea şi atribuţia de a desemna cadrul 

didactic pentru funcţia vacantă de director sau director adjunct, prevede proiectul 

de lege. 

 

În cazul vacantării funcţiei de director sau director adjunct, conducerea interimară 

este preluată de un cadru didactic titular, până la organizarea concursului, dar nu 

mai târziu de finalul anului şcolar. 

 

Astfel, cu 30 de zile înaintea vacantării funcţiei sau cel târziu în termen de 10 zile 

după vacantarea acesteia, după caz, consiliul de administraţie desemnează prin vot 

secret, cu majoritate din totalul membrilor, cadrul didactic care va prelua funcţia de 

director. În cazul în care niciunul dintre candidaţi nu a întrunit majoritatea, se 

organizează al doilea proces de vot, la care participă numai primii 2 candidaţi care 

au primit cel mai mare număr de voturi.  
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Procedura de vot se reia până când unul dintre cei doi candidaţi întruneşte 

majoritatea din totalul membrilor consiliului de administraţie. Inspectorul şcolar 

general emite decizia de detaşare în interesul învăţământului pentru cadrul didactic 

desemnat de consiliul de administraţie al respectivei unităţi de învăţământ în 

maximum 10 zile lucrătoare de la momentul comunicării procesului verbal, au 

decis deputaţii. 

 

Deputaţii au mai stabilit că, în cazul unităţilor de învăţământ cu predare integrală 

în limbile minorităţilor naţionale, directorul are obligaţia cunoaşterii limbii 

respective. "În cazul unităţilor de învăţământ cu secţii de predare în limbile 

minorităţilor naţionale, unul dintre directori are obligaţia cunoaşterii limbii 

respective", mai prevede textul adoptat. 

 

În aceste cazuri, numirea directorului se face cu consultarea organizaţiei care 

reprezintă minoritatea respectivă în Parlamentul României sau, dacă minoritatea nu 

are reprezentare parlamentară, cu consultarea Grupului parlamentar al minorităţilor 

naţionale. În cazul liceelor şi seminariilor teologice, consultarea se face şi cu 

reprezentanţii cultului respectiv. În ambele cazuri, în urma consultării, este necesar 

avizul scris, respectiv avizul/binecuvântarea în cazul cultelor, se mai precizează în 

text. 

 

Proiectul a fost iniţiat de senatorii USR PLUS Ştefan Pălărie, Silvia Dinică şi 

Darău Irineu. 

 

"Aproape 10.000 de posturi de directori şi directori adjuncţi vor fi scoase la 

concurs, în toată ţara, dar, în cel mai bun scenariu, doar jumătate dintre posturi vor 

fi ocupate. Pentru restul posturilor vor fi făcute numiri de interimari şi trebuie să 

evităm repetarea scenariului din ianuarie 2021, când aproape 20% dintre directori 

au fost înlocuiţi după bunul plac al inspectorilor şcolari judeţeni. Există chiar 

judeţe în care aproximativ 40% dintre funcţiile vacantate au fost ocupate din pixul 

inspectorilor, pe criterii politice! De aceea, este vital ca decizia să fie mutată de la 

inspectoratele şcolare la consiliile de administraţie ale şcolilor.  
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Adică, la comunitate, pentru că din consiliile de administraţie fac parte şi părinţi, şi 

profesori, şi reprezentanţi ai autorităţilor locale", au apreciat aceştia, într-un 

comunicat. 

 

Camera Deputaţilor este prima sesizată, Senatul fiind for decizional. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sorin Cîmpeanu, despre educația sexuală: Chiar nu înțeleg efervescența pe 

acest subiect. Vom propune în planurile-cadru pentru 2022 introducerea 

disciplinei educație pentru viață, cu tematică abordată din perspectiva vârstei 

elevului, fără să se întreacă măsura 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a declarat, miercuri seara, la TVR 1, că nu 

înțelege „efervescența” legată de predarea educației sexuale și a precizat că 

ministerul va propune în planurile-cadru pentru 2022 introducerea disciplinei 

educație pentru viață, cu tematică abordată din perspectiva vârstei elevului, fără să 

se întreacă măsura. 

Sorin Cîmpeanu a fost întrebat despre votul său din Senat împotriva reexaminării 

cerute de președintele Klaus Iohannis legii care prevede înlocuirea noțiunii de 

„educație sexuală” cu cea de „educație sanitară” și introducerea obligativității 

acordului scris al părinților pentru aceste ore. 

„E un vot care nu m-a interesat, pentru că legea educației naționale e foarte clară: 

prevederile legii educației naționale prevalează în fața oricăror altor legi. Legea 

educației precizează foarte clar: în România, programele școlare și planurile-cadru, 

adică lista disciplinelor, se fac de ministerul educației naționale prin specialiști. Nu 

se fac de parlamentari ca mine, de aceea votul de ieri nu m-a interesat. În realitate, 

în Parlament nu are ce să caute un subiect legat de curriculum, pentru că nu există 

competență”, a afirmat Sorin Cîmpeanu. 

Ministrul a precizat că aceste lucruri vor fi reglate de Ministerul Educației, prin 

planurile-cadru făcute de specialiști în științele educației. 
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„Planurile-cadru pentru liceu le-am stopat. (…) Ele se vor rediscuta pentru a putea 

fi aplicate din 2022, acolo vom propune intrudcerea disciplinei educație pentru 

viață, care să cuprindă adaptat fiecărei vârste elementele foarte necesare în orice 

societate”, a subliniat ministrul Educației, precizând că este vorba despre educație 

rutieră, educație juridică, educație civică, educație sanitară, educație sexuală și așa 

mai departe. 

„Toate aceste discipline vor fi module predate de specialiști pe fiecare modul, într-

o disciplină obligatorie care să se numească educație pentru viață”, a adăugat 

Cîmpeanu. 

Întrebat dacă fiecare modul va fi predat într-un an de studiu, Sorin Cîmpeanu a 

replicat: „Nu înseamnă că dacă avem 10 module în 8 ani de studiu va trebui să 

avem un modul pe an. Aceste module pot fi repartizate științific: aceeași tematică 

abordată din perspective adaptate vârstei copilului, fără să se întreacă măsura”. 

„Chiar nu înțeleg efervescența pe acest subiect”, a mai spus Sorin Cîmpeanu, 

precizând că în prezent educația sexuală este predată, adaptat vârstei, în cadrul 

educației sanitare. Ministrul a explicat că, de exemplu, „la clasa a V-a, a VI-a, se 

prezintă sentimentele de dragoste, apartenența la familie, foarte soft, după care 

crescendo se ajunge la clasele a XI-a și a XII-a la informații pe care eu personal ca 

adult le consider foarte complexe și foarte sofisticate”. 

Premierul Florin Cîțu a anunțat, marți seara, la TVR1, în privința educației sexuale 

în școli, că curricula ține de Ministerul Educației și va introduce de anul viitor 

educația pentru viață, iar părinții își pot retrage copiii, ca la religie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Persoanele cu handicap ireversibil nu vor mai trebui să meargă la reevaluări 

periodice pentru eliberarea certificatelor de handicap - proiect adoptat de 

Senat 

Persoanele cu handicap ireversibil vor beneficia de certificate de handicap cu 

valabilitate nelimitată și nu vor mai trebui să se prezinte la reevaluări periodice 

pentru eliberarea acestor documente, prevede un proiect de lege inițiat de 

parlamentarii USR PLUS Robert Zob și Radu Panaite, adoptat astăzi de Senat. 

https://www.g4media.ro/breaking-citu-anunt-despre-educatia-sexuala-in-scoli-am-luat-decizia-curricula-tine-de-ministerul-educatiei-si-va-introduce-de-anul-viitor-educatia-pentru-viata-parintii-isi-pot-retrage-copiii-ca.html
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Proiectul de lege merge acum pentru vot final la Camera Deputaților, care este 

forul decizional. 

 

Susținând inițiativa în plen, senatorul USR PLUS Claudiu Mureșan, membru al 

Comisiei de Sănătate din Senat, a argumentat că certificatul de handicap eliberat de 

către Comisia de evaluare în cazul persoanelor cu modificări structural anatomice 

ireversibile să fie permanente, ca și dizabilitatea în sine. 

 

"Este vorba de persoane cu deficiențe funcționale sau structural-anatomice într-un 

stadiu ireversibil şi care nu pot urma programe de recuperare. De multe ori, în 

practica de zi cu zi, comisiile nu aplică și în mod unitar cadrul legal care prevede 

ca permanent termenul de valabilitate al acestor certificate. Vom vota pentru ca 

aceste situații să nu se mai repete, să eliminăm această problemă din viața unor 

persoane greu încercate. Până la urmă, este vorba de respectul și compasiunea pe 

care trebuie să le avem unii față de alții", spune Claudiu Mureșan. 

 

Senatorul USR PLUS de Sibiu Claudiu Mureșan a cerut tuturor partidelor să 

susțină această inițiativă legislativă, prin votul lor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Klaus Iohannis a aprobat cererea procurorilor privind începerea urmăririi 

penale a lui Victor Vlad Grigorescu, fost ministru al Energiei în Guvernul 

Cioloș, suspectat de fals în declarații pe perioada în care era ministru. 

În comunicatul Administrației Prezidențiale nu se specifică decât articolele de lege 

pe care Grigorescu este suspectat că le-a încălcat, iar acestea se referă la depunerea 

de către demnitari a unor declarații de avere sau de interese care nu corespund 

adevărului. 

Numirea lui Victor Grigorescu în Guvernul Cioloș a fost de la început 

controversată. Acesta a declarat inițial că a obținut venituri în valoare de 791.500 

de lei, din închirierea unui bun mobil. Ulterior s-a dovedit că era vorba de un site, 

iar banii fuseseră virați dintr-un off-shore.  
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Agenția Națională de Integritate s-a sesizat abia în octombrie 2016 în legătură cu 

aceste fapte, iar Victor Grigorescu a susținut tot timpul că a cedat folosința unui 

site de internet dezvoltat de el între 2012 și 2014, despre care spunea la vremea 

respectivă că este “o platforma online dedicata analizei pe surse deschise a 

politicilor comerciale comune a Uniunii Europene prin care se agregau datele 

vizand aceste politici, inclusiv date statistice oferite de Eurostat.” 

Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție nu precizat încă nimic 

referitor la faptele pentru care a cerut începerea urmăririi penale împotriva fostului 

ministru. Potrivit legii privind răspunderea ministerială, dacă nu sunt parlamentari, 

imunitatea miniștrilor este ridicată prin cerere adresată de Procurorul General 

Președintelui României. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România exportă masiv energie în regiune, Hidro produce la cote maxime, 

dar preţul sparge record după record 

Teofil Mureşan, preşedintele grupului E-INFRA: Jumătate din achiziţii se fac acum 

pe piaţa spot, la preţurile de acum. Este greu de spus că se vor schima lucrurile pe 

termen lung pentru că totul s-a scumpit, materiile prime, gazul, tot. Mai mult, 

pieţele sunt cuplate, deci regiunea absoarbe energie şi la preţul acesta. 

„Aş fi fost mirat să scadă. Suntem cuplaţi cu regiunea. Cu astfel de preţuri trebuie 

să ne obişnuim.“ 

Revenirea în piaţă a întregii capacităţi a centralei de la Cernavodă şi ploile care au 

dus la un aport sporit de energie hidro ieftină, nu au putut răcori preţul spot din 

piaţa energiei, acesta sărind pragul de 100 de euro pe MWh. Problema este că nici 

pe termen scurt lucrurile nu se vor schimba. 

„Pieţele sunt cuplate, aşă că preţul pe care îl vedem acum este unul acceptat de 

regiune“, spune Teofil Mureşan, antreprenorul din spatele grupului E-INFRA. 
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Grupul E-INFRA, format din Electrogrup, Nova Power & Gas, Direct One şi 

Netcity Telecom, a înregistrat anul trecut o cifră de afaceri de 123 milioane de euro 

şi un profit net de aproape 8 milioane de euro, conform datelor comunicate de 

companie. 

„Sunt însă mai mulţi factori care au dus la această situaţie“, continuă Mureşan. 

Ce se întâmplă? 

Zilele acestea, România a trimis peste graniţe, în unele momente chiar şi 1.400 

MW de energie, ceea ce echivalează cu puterea instalată a centralei de la 

Cernavodă. Pe fondul ploilor intense şi a revenirii în piaţă a reactorului oprit de la 

Cernavodă, România produce mai mult decât consumă, astfel că poate exporta 

energie fără probleme, situaţie complet diferită faţă de cea de acum o lună. Pro-

blema este că dacă în urmă cu o lună creşterea accelerată a preţurilor era de înţeles 

pe fondul deficitului de producţie, acum lucrurile tot în direcţia scumpirii merg, dar 

România duce masiv energie peste graniţe. 

„Anul trecut, marea parte a furnizorilor de energie aveau contracte bilaterale, pe 

termen lung de energie, majoritatea încheiate la 300-330 de lei pe MWh. Au venit 

însă lunile martie-aprilie când cererea a scăzut brusc pe fondul pandemiei, iar 

furnizorii s-au trezit cu cantităţile contractate, producătorii nu au fost dispuşi la 

negocieri, aşa că luau energia şi o dădeau mai departe în piaţa spot la preţuri de 

140 de lei pe MWh. Piaţa furnizării a fost penalizată pentru contractele pe termen 

lung. Mai departe, furnizorii nu au mai încheiat contracte bilaterale, rămânând pe 

piaţa spot“, explică Mureşan. 

Astfel, spre final de an 2020, achiziţiile de pe contractele bilaterale s-au mutat în 

piaţa spot, dar în 2021 preţul pe această platformă a explodat pur şi simplu din cau-

za scumpirii fără precedent a certificatelor de emisii de CO2 şi a revenirii cererii. 

„Jumătate din achiziţii se fac acum pe piaţa spot, la preţurile de acum. Este greu de 

spus că se vor schima lucrurile pe termen lung pentru că totul s-a scumpit, 

materiile prime, gazul, tot. Mai mult, pieţele sunt cuplate, deci regiunea absoarbe 

energie şi la preţul acesta“, spune Mureşan. 
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Noua realitate 

În prezent, preţul certificatului de CO2 a ajuns la circa 55 de euro pe unitate, dublu 

faţă de media anului trecut, estimările fiind de 70 de euro pentru finalul anului. 

Gazul a ajuns la Bursa de la Viena la peste 30 de euro pe MWh, faţă de 17 euro la 

începutul anului. Barilul de petrol este la 74 de dolari, faţă de nivelul de 50 de 

dolari de la începutul anului. 

„M-aş fi mirat să scadă preţul, chiar dacă la Hidroelectrica se rup barajele de cât a 

plouat“, spune Cătălin Stancu, associated senior expert în cadrul companiei de 

consultanţă Horvath & Partners. Peste 45% din energia României era ieri asigurată 

de hidrocentralele statului. 

„Piaţa se închide la nivelul CO2-ului. La noi piaţa se închide cu Complexul 

Energetic Oltenia, aşa că niciun producător nu se va transforma într-o organizaţie 

de binefacere pentru a vinde mai ieftin, atâta vreme cât piaţa ţine la acest nivel de 

preţ. Nivelul energiei nu va scădea doar pentru că avem producţie“, mai spune 

Stancu. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Gazprom: Cu cât va fi mai mult verde în Europa, cu atât mai mult va creşte 

cererea de gaze 

Orientarea spre energia verde a întregului bloc european se transformă într-o sursă 

suplimentară de creştere a veniturilor pentru gigantul rus Gazprom, în contextul în 

care gazul este văzut ca un combustibil ideal de tranziţie. Cu gazoducte noi 

„înţepate“ deja în Europa şi cu preţuri în creştere vertiginoasă, tranziţia energetică 

le creează ruşilor condiţiile ideale pentru a-şi cimenta poziţia de cel mai puternic 

furnizor extern de gaz pentru statele europene. 

„Pe măsură ce creşte capacitatea de producere a surselor regenerabile de energie, 

creşte şi cererea de gaz. De exemplu, iarna trecută, în anumite regiuni, am avut mai 

multe situaţii în care a fost evitată întreruperea curentului numai datorită energiei 

electrice produse la centralele cu gaz. Acest aspect ne arată încă o dată că energia 

regenerabilă are nevoie de sprijinul fiabil pe care îl poate oferi gazul“, spun 

reprezentanţii gigantului Gazprom, la solicitarea ZF. 
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În România, în primele cinci luni ale anului, importurile de gaze au explodat, fiind 

de trei ori mai mari faţă de anul trecut pe fondul scăderii producţiei interne şi al 

creşterii cererii. Mai mult, preţul gazului este într-un raliu de la începutul anului, 

ajungând la peste 30 de euro pe MWh faţă de 17 euro cât era în ianuarie. 

„Chiar cu o agendă «verde»t, este necesar să încălziţi casele, să produceţi, să 

furnizaţi electricitate neîntrerupt şi să furnizaţi materii prime şi combustibil pentru 

întreprinderile industriale“, mai spun ruşii de la Gazprom. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Începe să se vadă impactul pandemiei asupra industriei textile: 750 de 

fabrici au dispărut din statistici, iar numărul de salariaţi a scăzut cu 35.000 

România a produs anul trecut, în pandemie, haine, fibre textile şi încălţări în 

valoare de 18,3 mld. lei, cu 3,7 mld. lei mai puţin decât în 2019, impactul crizei 

sanitare devenite şi criză economică fiind vizbil la nivel de cifre, arată o analiză a 

ZF pe baza datelor de la Registrul Comerţului. 

Anul trecut, când mai multe fabrici locale s-au închis sau relocat în ţări considerate 

mai ieftine, numărul de croitori şi pantofari a scăzut cu aproape 35.000, iar circa 

750 de firme au dispărut din statistici. Cu adevărat însă, închiderile se vor vedea în 

cifrele pe 2021 pentru că anul trecut unele afaceri abia au intrat în insolvenţă şi 

faliment sau abia au decis să plece, ele fiind încă „vii“. 

România a fost încă dinainte de anii ‘90 una dintre cele mai importante destinaţii 

de producţie pentru marile branduri atât mass market, cât şi de lux. În ultimul 

deceniu însă, pieţele din Asia au crescut puternic, mizând pe salarii ce scad până la 

sub 100 de euro pe lună. În acest context, în România fabricile continuă să se 

închidă. Fabricile Calzedonia (una), Rieker (două), Alison Hayes (una din două), 

Ara Shoes (una din două), RHM Pants (una), Melania (una) sunt doar câteva 

exemple de închideri dintr-o serie mai lungă, trendul remarcându-se mai pregnant 

în ultimii 3-4 ani. 
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Unii analişti spun că această involuţie a domeniului de textile e benefică pentru 

România.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 În doar două zile, micii investitori au împrumutat statul cu 52 mil. lei prin 

achiziţia de titluri de stat Fidelis şi au subscris acţiuni One de 139 mil. lei. One 

deja are suprasubscriere pe retail 

În doar două zile, micii investitori au împrumutat statul cu 52 mil. lei prin achiziţia 

de titluri de stat Fidelis şi au subscris acţiuni One de 139 mil. lei. One deja are 

suprasubscriere pe retail 

Investitorii persoane fizice au cumpărat titluri de stat Fidelis de 52 mil. lei în 

primele două zile din oferta de subscriere prin care statul român vinde astfel de 

instrumente către populaţie, şi în acelaşi timp au subscris acţiuni One United 

Properties de 139 mil. lei, potrivit calculelor ZF. 

Doar miercuri s-au înregistrat subscrieri de circa 34 mil. lei la Fidelis şi 

aproximativ 40 mil. lei la One. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 A revenit gustul românilor pentru împrumuturile bancare. Creditarea, la 

nivelul de dinaintea pandemiei 

Cererile pentru creditele de nevoi personale și pentru achiziția de locuințe au 

crescut atât de mult în ultimele luni, încât creditarea a ajuns la nivelul la care era 

înainte de apariția crizei sanitare. Economiștii ne îndeamnă însă la chibzuință dacă 

nu vrem să plătim mai târziu deciziile luate acum. 

În anul pandemiei, mulți români se gândeau mai mult să pună bani deoparte pentru 

zile negre. Valul de chibzuință pare însă că a trecut. 

Luna trecută, valoarea împrumuturilor totale ale populației de la bănci a urcat la 

155 de miliarde, cu 7,1% mai mare decât în perioada similară a anului trecut, arată 

cele mai recente date ale Băncii Naționale. 
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Cel mai mult a crescut volumul creditelor de nevoi personale, cu 20,4%, și cel 

pentru achiziția de locuințe, cu 10,5%. 

Efervescența de acum ar putea fi plătită cu bani grei în unii următori, atrag atenția 

analiștii financiari. 

Și firmele au împrumutat mai mulți bani de la bănci. Ritmul anual de creștere a 

creditării a ajuns în luna mai la fel de mare ca în 2019, înainte de apariția crizei 

sanitare. 

Reprezentații băncilor le recomandă clienților să se documenteze cât mai bine 

înainte de a lua un credit. 

Odată cu creșterea creditării, scade însă dorința de economisire a populației. 

În luna mai, ritmul anual de creștere a depozitelor a ajuns la 11,8%, cel mai mic 

nivel de la începutul anului, mai arată datele Băncii Naționale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Război între prefectul și primarul Capitalei pe tema unor detașări în posturi 

care ar fi trebuit ocupate prin concurs. Ultima numire a fost atacată în 

instanță de prefect 

Prefectul Capitalei îl acuză pe primarul general că a detaşat ilegal 16 angajaţi sau 

consilieri din cabinetul propriu pe posturi din Primărie ce ar fi trebuit ocupate prin 

concurs. Ultima numire, la Administrația străzilor, a fost atacată în instanţă de Alin 

Soica, însă Nicuşor Dan spune că nu a avut încotro - acolo era un om din 

administrația Firea, care nu rezolva problema gropilor. 

Prefectul Alin Stoica spune că, în Primăria Capitalei, 16 persoane ar ocupa ilegal 

posturi în aparatul administrativ. Au intrat pe ușa primăriei drept consilieri în 

cabinetul lui Nicușor Dan, iar apoi au fost detașați la șefia unor direcții. Fără 

concurs, susține prefectul. 

Prefectul a atacat în instanță ultima detașare, prin care Nicușor Dan l-a pus pe un 

consilier al său director la Administrația străzilor. 
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Primarul susține însă că a făcut această mișcare fiindcă fostul director din 

administrația Firea nu rezolva problema gropilor. 

Prefectura Capitalei a descoperit detașări și la Primăria sectorului 6, dar acolo 

edilul a revenit asupra deciziei și au fost anulate. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

CFR Călători lansează o aplicaţie mobilă 

CFR Călători va lansa, joi, o aplicaţie mobilă prin care utilizatorii vor avea acces 

rapid la achiziţionarea biletelor standard, dus-întors, dar şi posibilitatea selectării 

paturilor pentru vagoanele de dormit sau tip cuşetă, adăugării biletelor pentru 

animale de companie sau pentru bicicletă. 

Potrivit unui comunicat al operatorului feroviar naţional, pentru început, aplicaţia 

va fi disponibilă pe dispozitivele cu sistem de operare Android. 

Aplicaţia mobilă "CFR Călători mersul trenurilor şi bilete online" este disponibilă 

în testare deschisă pentru o perioadă de 30 de zile şi va fi îmbunătăţită în funcţie de 

recomandările clienţilor, precizează sursa citată. 

 

"Pentru o achiziţionare uşoară şi rapidă a biletelor de tren, aplicaţia mobilă "CFR 

Călători mersul trenurilor şi bilete online" oferă următoarele funcţionalităţi: 

confirmarea email-ului direct în aplicaţie - deschiderea unui email din care se va 

accesa direct aplicaţia pentru confirmarea înregistrării sau resetarea parolei; 

autentificarea pe o perioadă nedeterminată, chiar şi după actualizări ale 

aplicaţiei; de asemenea, listarea biletelor nu mai presupune căutarea după o dată 

de început şi una de final, ci sunt afişate ultimele 50 de comenzi descrescător; 

achiziţionarea de bilete standard sau de bilete dus-întors, pentru toate categoriile 

de pasageri disponibile online; astfel, utilizatorii aplicaţiei pot realiza selecţii ale 

paturilor, adăuga bilete pentru animale de companie sau de bicicletă, pot 

prelua/salva datele călătorilor din/în preferinţe, pot vedea plecările şi sosirile din 

staţii; oferă link-uri rapide pentru funcţiile care sunt disponibile doar în varianta 

web pentru biletele deja achiziţionate (modificarea călătoriei, renunţarea la 

călătorie sau emiterea de facturi)", se arată în comunicat. 
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Totodată, vor fi notificări în aplicaţie în legătură cu biletul achiziţionat şi informaţii 

utile în ziua plecării trenului referitoare la începerea călătoriei. De asemenea, 

aplicaţia permite accesul la călătoriile curente şi sugerează, în baza istoricului de 

bilete cumpărate, locaţiile de plecare /sosire pentru următoarea călătorie a 

utilizatorului. 

 

Prin intermediul unui buton direct, este prezentată schiţa vagonului în care se află 

locurile înscrise pe bilet, fără a mai fi necesar a se căuta vagonul în cadrul listei 

compunerii de la pagina "Trenul meu". 

 

Aplicaţia dispune de funcţionalitate offline iar odată încărcată lista comenzilor şi 

vizualizat PDF-ul biletului, aceste operaţiuni pot fi făcute şi fără conexiune la 

internet, spre exemplu la prezentarea în tren către conductor într-o zonă fără 

semnal. 

 

Societatea de Transport Feroviar de Călători CFR Călători S.A. este operatorul 

naţional feroviar de pasageri care efectuează transportul public de călători pe calea 

ferată. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Preşedintele Comisiei de transporturi din Camera Deputaţilor: 'Astăzi, am 

făcut pași importanți pentru viitorul Autostrăzii Unirii' 

Deputatul PSD Ciprian Şerban, preşedintele Comisiei de transporturi din Camera 

Deputaţilor, anunţă că se fac progrese importante pentru Autostrada Unirii şi cere 

Guvernului să îşi respecte promisiunile făcute Moldovei în privinţa infrastructurii 

de transport. 

"Moldova are nevoie de autostrăzi! 

Astăzi, am făcut pași importanți pentru viitorul Autostrăzii Unirii. 
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Am dezbătut și votat în Comisia pentru Transporturi și Infrastructură proiectul de 

Lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.105/2020 pentru 

completarea Legii nr.291/2018 privind aprobarea obiectivului de investiţii 

Autostrada Iaşi-Târgu Mureş, Autostrada Unirii- A8 . 

Prin colaborarea foarte bună cu asociațiile ”Moldova vrea autostradă” și ”Împreună 

pentru A8”, care au și participat, astăzi, la dezbaterile din Comisie, alături de 

colegii mei din #PSD am introdus un amendament prin care sunt stabilite termene 

clare în construcția Autostrăzii Unirii - A8: 

o până la 31 decembrie 2026 - Tronsonul Ungheni – Iași - Tg. Neamț și podul 

peste râul Prut 

o până la 31 decembrie 2030 - Tronsonul Tg. Neamț – Tg. Mureș. 

Pentru siguranța traficului, acolo unde se înregistrează o circulație intensă și multe 

accidente, cum este secțiunea Lețcani - Tg. Frumos, secțiunile de autostradă vor fi 

finalizate înaintea altora. 

Susținerea primită din partea celor două asociații, ne demonstrează că ceea ce PSD 

dorește pentru Moldova este și ceea ce își doresc locuitorii tuturor județelor 

traversate de A8. Le mulțumesc pentru argumentele foarte bine construite și pentru 

determinarea cu care luptă pentru a face, împreună, din Moldova o regiune 

conectată cu restul țării prin șosele noi, sigure și de viteză. 

Votul de astăzi a mai arătat și cine își dorește cu adevărat să avem autostrăzi în 

România: PSD a votat pentru stabilirea unor termene clare. Ca de obicei, PNL și 

USR PLUS au votat împotriva dezvoltării economice, împotriva celor ce trăiesc în 

Moldova, împotriva creșterii nivelului de trai și al siguranței pe drumurile din 

România. 

Guvernul este obligat să își respecte angajamentele asumate și să îi dea Moldovei 

autostrăzile promise!", scrie deputatul Ciprian Şerban pe Facebook. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Se schimba radical concursurile de angajare la stat pe posturi de functionari 

publici. In ce consta examenul si cum va decurge interviul cu viitorul sef 

Functionari publici vor fi selectati intr-o baza de date de unde for fi selectati pentru 

interviuri de catre angajatori 

Romanii care vor sa se angajeze la stat nu vor mai fi nevoiti sa memoreze pagini 

intregi de legislatie pentru fi admisi pe un post de funtionar public. Din 2022 se 

schimba radical metoda de examinare a candidatilor care doresc sa intre in sistemul 

public de stat. Noul mod de testare vizeaza, printre altele, verificarea aptitudinilor 

in domeniul IT si al limbilor straine si se va aplica intr-o prima faza doar 

pentru adminsitratia publica centrala si serviciile publice deconcentrate. La nivelul 

primariilor reforma in domeniul angajarilor nu este vazuta cu ochi buni. 

 

Liviu Malureanu, presedintele Agentiei Nationale a Functionarilor Publici (ANFP), 

a explicat pentru ziare.com in ce consta schimbarea evaluarii candidatilor in 

vederea angajarii pe un post de functionar public. Malureanu a precizat ca la baza 

examinarii nu vor mai sta sutele de pagini de legislatie pe care un candidat trebuia 

sa le memoreze pentru a fi capabil sa raspunda corect unor intrebari de tip grila, 

ci testele EPSO folosite in toata Uniunea Europeana. 

 

Aceste testari evalueaza capacitatea de a gandi logic si de a intelege informatii de 

natura verbala si numerica, competentele Microsoft Office, competente din 

domeniul finantelor, abilitati lingvistice, comportamentul candidatului in situatii 

profesionale. Testul este diderit in functie de domneiul de activitate si de nivelul 

functiei dorite. 

 

Examenul de angajare va presupune doua etape. Prima, cea de preselectie, in 

timpul careia candidatului ii vor fi testate abilitatile generale. Odata depasita 

aceasta etapa, candidatul va intra intr-o baza de date a functionarilor publici, pe 

categorii, specializari, experienta, iar de aici insitutia angajatoare isi va putea 

recruta viitori angajati in functie de ce nevoi are. Acestia vor intra din nou intr-un 

concurs 

 

 

https://ziare.com/articole/angajari+institutii+stat
https://ziare.com/stiri/bugetari/se-schimba-regulile-de-angajare-in-sectorul-bugetar-1572494
https://epso.europa.eu/how-to-apply/sample-tests_ro
https://ziare.com/microsoft/
https://ziare.com/locuri-de-munca/abilitati/
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"In a doua etapa, institutiile care doresc sa angajeze analizeaza persoanele din baza 

de date care au trecut de preselectie, urmeaza un interviu cu angajatorul. Vom iesi 

astfel din acea situatie in care candidatii trebuiau sa memoreze legi pentru ca astazi 

avem aceste informatii la un click distanta. Important este sa stii sa aplici legea, sa 

stii unde sa o cauti, cum sa o cauti", a explicat Liviu Malureanu. 

 

Interviul in sine nu se rezuma doar la o discutie cu angajatorul, ci vor fi analizate 

competentele in baza unui studiu de caz, unui exercitiu in timpul caruia 

candidatului I se va cere sa explice cum va reactiona intr-o situatie data. Interviul 

poate dura cateva zeci de minute timp in care comisia pune intrebari astfel 

structurate incat sa poata fi evaluate toate competentele obligatorii pentru a face 

fata postului solicitat. 

 

Inclusiv posturile disponibile vor fi scoase la concurs altfel decat se face in 

prezent, a explicat Malureanu. "Nu vom scoate la concurs un post dintr-o anumita 

agentie, de exemplu, ci pentru o categorie intreaga de juristi, economisti etc. 

Candidatul vine, aplica, este preselectat, sustine testele respective, le trece si intra 

intr-o baza de date a corpului functionarilor publici. Ulterior, Agentia de Mediu, de 

exemplu, vine si chestioneaza baza de date si cere un jurist. Sunt disponibil cinci sa 

spunem, urmeaza apoi interviurile, studiile de caz si ulterior Agentia decide pe cine 

anagjeaza", a explicat presedintele ANFP. 

 

Acesta sustine ca incepand de anul viitor va fi implementat acest nou sistem de 

recrutare, mai intai pentru functionarii debutanti si pentru inalti functionari pentru 

structurile centrale si deconcentrate, iar din 2023 sistemul se va aplica la nivel 

national, mai putin in primarii. 

"Momentan partea de local nu este agreata. Fiind ceva nou, probabil ca este o 

teama, o rezistenta interenta fata de schimbare. Si logistic este putin mai greu in 

momentul de fata pentru ca cei care dau concursuri trebuie sa se deplaseze la aceste 

centre de evaluare", a explicat presedintele ANFP. 

 

Modificarea privind modalitatea de angajare in posturile de functionari public 

vizeaza in primul rand eliminarea angajatior blindati de diplome, dar care nu sunt 

capabili sa interpreteze o lege sau sa deschida un calculator. 

https://ziare.com/locuri-de-munca/interviu/
https://ziare.com/magazin/stiri-magazin/actorul-marius-manole-statul-ne-priveste-ca-pe-niste-viermi-interviu-1248482
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"Sa nu ne mai trezim cu soferi care habar nu au sa citeasca un text sau sa scrie care 

devin functinari. Daca nu reusesti sa deschizi un calculator, sa faci niste teste de 

logica vei fi depistat la preselectie. Vrem sa evitam sa ne mai intalnim cu astfel de 

cazuri", sustine Malureanu. 

 

Acesta a explicat ca in prezent sunt premise angajarile pe posturi de functionari 

publici pana in luna septembrie. 

 

Potrivit ANFP, 

la nivel central (Ministere, Agentii Nationale etc) numarul total de posturi de 

funtcionari publici (ocupate+temporar ocupate+vacante+temporar vacante) - 22464 

Si numarul posturilor ocupate (ocupate + temporar ocupate) - 17078 

Numarul de posturi de functionari publici la nivel de deconcentrate (agentii 

judetene, inspectorate judetene etc) 

Total de posturi (ocupate+temporar ocupate+vacante+temporar vacante) - 52385 

numarul posturilor ocupate (ocupate + temporar ocupate) - 44764 

La nivel local (primarii si agentii locale) numarul de posturi de functionari publici 

(ocupate+temporar ocupate+vacante+temporar vacante) - 99564 

Si numarul posturilor ocupate (ocupate + temporar ocupate) - 74437 

In total, in Romania sunt peste 170.000 de posturi de functionari publici. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 EXCLUSIV: OLAF investighează cum a cheltuit România miliardul de euro 

pentru Delta Dunării / Comisia Europeană, despre viitorul ITI din România: 

”Vom decide bazându-ne pe lecțiile învățate” 

OLAF, oficiul anti-fraudă al UE, investighează modul în care a fost cheltuit 

miliardul de euro din Delta Dunării, confirmă Comisia Europeană într-un răspuns 

pentru doi europarlamentari din Olanda care au cerut explicații cu privire la 

implementarea proiectelor europene prin Instrumentul Teritorial Integrat Delta 

Dunării (ITI DD). 
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Comisia a mai transmis că autorităților de resort din România li s-a cerut de 

asemenea să deschidă o anchetă, autorităților de management li s-a cerut să facă 

verificări, iar Curții de Conturi i s-a solicitat efectuarea unui audit. Nou înființatul 

Parchet European nu este implicat în investigația OLAF, a mai precizat Comisia 

Europeană. 

Eurodeputații Lara Wolters (S&D) și Bas Eickhout (Verts/ALE) au întrebat 

instituția condusă de Ursula von der Leyen cum se face că doar 7 din cele 1180 de 

proiecte europene derulate prin ITI DD au ca obiect protejarea mediului, având în 

vedere că Delta Dunării este zonă protejată UNESCO, câte anchete au deschis 

OLAF și Parchetul European (EPPO) pentru verificarea modului în care a fost 

cheltuit miliardul de euro și cum va arăta viitorul ITI pentru România. 

Comisia Europeană a răspuns că țara noastră are întârzieri în implementarea 

programelor care vizează protejarea și conservarea mediului înconjurător și a 

transmis că dacă vor fi descoperite nereguli în cheltuirea banilor UE sumele 

considerate neconforme vor fi retrase în urma corecțiilor. 

Cu privire la viitorul ITI în România, din exercițiul 2021-2027, Comisia Europeană 

a transmis celor doi europarlamentari din Olanda că va lua o decizie ”bazându-se 

pe lecțiile învățate”, iar instrumentul va fi construit astfel încât să fie evitate 

conflictele de interese și eventuale fraude. 

Comisia Europeană a confirmat în 16 iunie, pentru G4Media și Info Sud-Est, că a 

întrerupt plățile din programul ITI Delta Dunării, mecanismul european de peste 

1,1 miliarde de euro, care ar fi trebuit să fie cheltuiți pentru dezvoltarea 

comunităților din Tulcea și Delta Dunării și ridicarea nivelului de trai. 

Decizia Comisiei vine în urma unei investigații de presă care a arătat modul 

defectuos în care a fost cheltuită o mare parte din banii puși la dispoziție de 

Uniunea Europeană. Investigația a fost publicată în Info Sud-

Est, G4Media, Suddeutsche Zeitung (Germania) și în două 

articole din NRC (Olanda). 

 ”Autoritățile române investighează în prezent faptele și efectuează verificări 

suplimentare cu privire la presupusa utilizare abuzivă a fondurilor UE în 

cadrul mecanismului ITI Delta Dunării.  

https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/P-9-2021-002523_EN.html
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/P-9-2021-002523_EN.html
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/P-9-2021-002523-ASW_EN.html
https://www.g4media.ro/exclusiv-comisia-europeana-a-intrerupt-platile-din-iti-delta-dunarii-programul-european-de-peste-1-miliard-de-euro-autoritatile-romane-investigheaza-modul-in-care-au-fost-cheltuiti-banii-europeni.html
https://www.g4media.ro/
https://info-sud-est.ro/
https://www.info-sud-est.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii/
https://www.info-sud-est.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii/
https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://projekte.sueddeutsche.de/artikel/gesellschaft/eu-geld-in-rumaenien-geheimnisse-im-donaudelta-e888360/?reduced=true
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/05/09/11-miljard-aan-eu-geld-niet-besteed-aan-donaudelta-a4043023
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/05/09/11-miljard-aan-eu-geld-niet-besteed-aan-donaudelta-a4043023
https://www.nrc.nl/nieuws/2021/05/09/hoe-de-eu-miljoenen-voor-de-donaudelta-weglekten-a4042845
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Pentru a se asigura că bugetul UE este protejat, în așteptarea ca autoritățile 

române să finalizeze evaluările, Comisia a emis o scrisoare pentru a 

întrerupe plățile legate de ITI Delta Dunării. În cazul în care neregulile sau 

presupusa fraudă vor fi confirmate, autoritățile naționale și Comisia vor 

impune corecții financiare”, a declarat pentru G4Media și Info Sud-Est un 

purtător de cuvânt al Comisiei Europene. 

Instrumentul ITI DD a fost conceput în timpul fostului ministru al Fondurilor 

Europene, Eugen Teodorovici, care câțiva ani mai târziu s-a întors în funcția de 

auditor al Curții de Conturi, unde ar fi trebuit să investigheze modul în care au fost 

cheltuiți banii europeni care au fost împărțiți chiar în timpul mandatului său de 

ministru. 

Doar că Eugen Teodorovici și-a încheiat activitatea la 3 zile după 

publicarea investigației referitoare la modul în care a fost cheltuit miliardul de 

euro venit de la Uniunea Europeană. Teodorovici susține că demisia sa nu are 

legătură cu publicarea investigației și că își dorea de mult să activeze în zona 

privată. 

Totodată, Teodorovici critică în termeni duri modul în care au fost cheltuiți banii 

destinați mediului privat și spune că reprezintă ”cea mai mare deturnare de fonduri 

de după Revoluție”, pentru că banii veniți de la Bruxelles ar fi trebuit să se 

regăsească în comunitățile din Tulcea, nu în afara județului. 

Context 

Un miliard de euro a fost împărțit de o mână de oameni conectați prin relații 

personale, afaceri sau interese politice. Banii au fost trimiși de Bruxelles prin 

mecanismul Investiției Teritoriale Integrate Delta Dunării (ITI DD), cu cel mai 

mare buget dintre toate ITI-urile Europei. 

Instrumentul a fost conceput de fostul ministru Eugen Teodorovici, iar banii au fost 

gestionați de facto de prietenul său Horia Teodorescu, președintele Consiliului 

Județean Tulcea. 

 

https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://www.g4media.ro/investigatie-unde-a-ajuns-miliardul-de-euro-de-la-ue-pentru-delta-dunarii-oamenii-care-controleaza-banii.html
https://www.g4media.ro/cum-s-au-scurs-peste-100-de-milioane-de-euro-destinati-deltei-dunarii-catre-sute-de-firme-din-tara-cu-puncte-de-lucru-deschise-in-gradini-si-hale-parasite-din-tulcea.html
https://www.g4media.ro/cum-s-au-scurs-peste-100-de-milioane-de-euro-destinati-deltei-dunarii-catre-sute-de-firme-din-tara-cu-puncte-de-lucru-deschise-in-gradini-si-hale-parasite-din-tulcea.html
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Teodorescu și oamenii din jurul lui au beneficiat de banii ITI DD. Compania 

baronului PSD a obținut fonduri pentru o unitate turistică, dar la adresa pensiunii 

funcționează o clinică medicală deținută de protejata sa, deputatul PSD Mirela 

Furtună, care în ultimii ani a agonisit o avere considerabilă. 

Deși mecanismul ITI DD era destinat ”cu prioritate” pentru Delta Dunării, sub 

15% din proiecte au ajuns acolo. Spre exemplu, în decolmatarea lacurilor și 

canalelor au fost investiți mai puțini bani decât în renovarea bisericilor. Fostul 

ministru Eugen Teodorovici, cel care a creat mecanismul în România, recunoaște 

că există ”anumite blocaje și chiar abateri de la strategia ITI DD”, iar unele 

proiecte sunt mult întârziate. 

Între timp, DNA a trimis în judecată un caz de corupție: Fiul unui afacerist care l-a 

împrumutat pe Horia Teodorescu cu o sumă impresionantă e acuzat că s-a folosit 

de o co-finanțare fictivă de 2,5 milioane de euro, obținută de la un fond de 

investiții olandez, pentru a lua banii UE. În primă instanță a fost condamnat la 1 an 

și 8 luni de închisoare cu suspendare. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Românii din Marea Britanie vor avea la dispoziție încă 28 de zile pentru a 

solicita statutul de rezident 

Autoritățile britanice pentru imigrație vor începe să trimită cetățenilor UE care 

locuiesc în Regatul Unit o notificare că mai au 28 de zile pentru a face cerere 

pentru permis de ședere în Regatul Unit, a anunțat guvernul de la Londra, citat 

de BBC. Inițial, termenul limită pentru acest lucru era 30 iunie. 

 

Totuși, Ministerul de Interne va permite celor care au o scuză rezonabilă pentru 

întârziere să trimită aplicația pentru permis de ședere fără limită de timp. 

Aproximativ 5,6 milioane de cetățeni ai Spațiului Economic European și 

persoanele aflate în întreținerea lor au solicitat statut de rezidență. Dar există în jur 

de 400.000 de cazuri nesoluționate, iar linia telefonică de asistență pusă la 

dispoziție de guvern primește mii de apeluri pe zi. 

https://www.bbc.com/news/uk-politics-57562285
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După Brexit, pentru cetățenii UE și ai SEE care locuiesc în Marea Britanie a fost 

introdus statutul de rezidență. Acesta le permite oamenilor să-și păstreze aceleași 

drepturi de ședere, călătorie, angajare și acces la asistență medicală și beneficii. 

Țările ai căror cetățeni au înregistrat cel mai mare număr de cereri sunt Polonia 

(975.000) și România (918.000). 

Ministrul imigrației, Kevin Foster, a spus că nicio persoană a cărei cerere nu a fost 

soluționată până la termenul limită de săptămâna viitoare nu va pierde aceste 

drepturi. 

El a adăugat că oficialii din domeniul imigrației vor începe să emită notificări cu 

termen de 28 de zile oamenilor, sfătuindu-i să solicite statutul de rezident. 

Grupurile pentru protecția migranților și-au exprimat îngrijorarea că printre cei 

care nu au depus cererea sunt copiii. 

Dar Foster a spus că nu va exista o limită de timp dacă cei care nu au depus cererea 

au motive întemeiate. El a dat exemplul studenților care ar putea descoperi, când se 

înscriu pentru prima dată la universitate, că nu au statut de rezident. 

Întrebat dacă noul sistem de imigrație a îngreunat atragerea muncitorilor din UE, el 

a spus că „în primă instanță” angajatorii ar trebui să caute oameni de pe piața 

britanică. 

„Este bine că oamenii pot depune cereri mai târziu, dar esența este că sunt ilegali, 

deoarece nu au depus încă aplicația. Cei eligibili care nu aplică la timp devin 

ilegali și riscă să-și piardă locul de muncă, locuința, accesul la asistență medicală 

gratuită și multe altele”, a spus Maike Bohn, cofondator al ONG-ului the3million. 

 

Dar Foster a declarat că plățile pentru beneficiarii de ajutor social nu vor fi sistate 

imediat, dacă aceștia nu au primit permis de ședere. Totuși, în viitor nimeni nu va 

putea cere ajutor social, nu se va putea angaja sau primi locuință cu chirie fără 

statutul de rezident. 
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Oficialul a mai spus că Ministerul de Interne „a schimbat recomandările” către 

autoritățile de frontieră după ce au apărut relatări că unii cetățeni ai UE au fost 

reținuți pentru perioade lungi de timp la graniță luna trecută, deoarece nu aveau 

permis de ședere și de muncă în Marea Britanie. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Preşedintele Iohannis participă, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului 

European 

Preşedintele Klaus Iohannis participă, joi şi vineri, la Bruxelles, la reuniunea 

Consiliului European, a informat Administraţia Prezidenţială. 

 

Principalele subiecte de pe agenda reuniunii vizează coordonarea la nivelul Uniunii 

Europene în contextul pandemiei de COVID-19, procesul de redresare economică 

a Uniunii, gestionarea fenomenului migraţiei, relaţiile externe ale UE, în special 

relaţia cu Turcia, în contextul situaţiei din Mediterana de Est, şi relaţia cu Federaţia 

Rusă. 

 

De asemenea, preşedintele Iohannis va participa la Summitul Euro în format 

extins, în care vor fi abordate provocările economice pentru Zona Euro în contextul 

pandemiei de COVID-19, precum şi progresele înregistrate cu privire la Uniunea 

Bancară şi Uniunea Pieţelor de Capital. 

 

În marja Consiliului European, liderii Uniunii Europene vor avea o întâlnire 

cu secretarul general al ONU, Antonio Guterres, reconfirmat pentru un nou 

mandat de 5 ani la conducerea organizaţiei. Agenda de discuţii va cuprinde 

subiecte precum multilateralismul, combaterea schimbărilor climatice, drepturile 

omului, pacea, dezvoltarea şi redresarea globală post COVID-19. 

 

Joi, şeful statului, Klaus Iohannis, îl va decora pe preşedintele Partidului Popular 

European, Donald Tusk, cu Ordinul Naţional "Steaua României" în grad de Mare 

Cruce, decret semnat la începutul anului trecut. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/06/18/ant-nio-guterres-a-obtinut-un-nou-mandat-de-secretar-general-al-onu--733948
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/06/18/ant-nio-guterres-a-obtinut-un-nou-mandat-de-secretar-general-al-onu--733948
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 Aurescu - în Caucazul de Sud alături de omologii din Austria şi Lituania 

pentru întărirea profilului geopolitic al UE în regiune 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, efectuează, în perioada 24-26 iunie, 

un turneu regional în Caucazul de Sud, însoţit de şefii diplomaţiilor din Austria, 

Alexander Schallenberg, şi Lituania, Gabrielius Landsbergis, scopul vizitei fiind de 

a întări profilul geopolitic al UE în propria vecinătate, de a creşte implicarea şi 

rolul UE în soluţionarea conflictelor prelungite din regiune. 

 

Potrivit unui comunicat al MAE, cei trei miniştri de Externe vor pleca împreună în 

deplasarea efectuată în baza mandatului încredinţat de Înaltul Reprezentant al UE 

pentru Afaceri Externe şi Politică de Securitate, Josep Borrell, de la Bucureşti, cu o 

aeronavă asigurată de partea română, iar turneul cuprinde vizite în Republica 

Azerbaidjan, Republica Armenia şi Georgia. Delegaţia formată din cei trei miniştri 

de Externe europeni va fi completată de Reprezentantul Special al Uniunii 

Europene pentru Caucazul de Sud şi criza din Georgia, Toivo Klaar, precum şi de 

alţi diplomaţi din cadrul Serviciului European de Acţiune Externă. 

 

Cei trei miniştri vor avea un program consistent de întrevederi la Baku, Erevan şi 

Tbilisi, care va include primiri la cel mai înalt nivel (preşedinte, premier) şi 

consultări extinse cu omologii din cele trei state vizitate. 

 

"Scopul vizitei este de a întări profilul geopolitic al UE în propria vecinătate, de a 

creşte implicarea şi rolul UE în soluţionarea conflictelor prelungite din regiune, 

precum şi de a eficientiza şi creşte coeziunea Politicii Externe şi de Securitate 

Comune şi de a asigura o implicare mai activă, directă, a statelor membre şi a 

instituţiilor europene, inclusiv prin acţiuni comune. Cei trei miniştri vor arăta că 

UE îşi propune să promoveze soluţionarea cuprinzătoare şi durabilă a conflictelor 

prelungite, inclusiv prin sprijin pentru stabilizarea situaţiei din teren, reconstrucţia 

post-conflict şi implementarea de măsuri pentru creşterea încrederii", se arată în 

comunicat. 
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Sursa citată precizează totodată că demersul celor trei şefi ai diplomaţiilor va 

contribui, astfel, la consolidarea unei agende pozitive a UE în regiune şi 

exprimarea unui sprijin clar, al UE şi al statelor membre, pentru stabilitatea şi 

securitatea acesteia. 

 

"Astfel, cei trei miniştri de Externe europeni vor transmite un semnal puternic în 

ceea ce priveşte deschiderea şi interesul UE de a sprijini o cooperare extinsă între 

ţările din Caucazul de Sud, inclusiv prin intermediul oportunităţilor din cadrul 

Parteneriatului Estic. De altfel, stimularea unei cooperări crescute între statele din 

regiune pe tema conflictelor prelungite a fost una dintre propunerile avansate de 

ministrul român de Externe la reuniunea Gymnich din mai de la Lisabona. De 

asemenea, turneul va viza pregătirea Summitului Parteneriatului Estic din 

decembrie", conform comunicatului. 

 

MAE subliniază că acest turneu prezintă un interes crescut pentru România, pentru 

care Caucazul de Sud este o zonă de interes geopolitic prioritar, iar soluţionarea 

conflictelor prelungite din regiunea Mării Negre reprezintă un obiectiv strategic. 

 

Demersul, se mai arată în comunicat, reprezintă un prim rezultat concret al 

propunerilor avansate de ministrul Bogdan Aurescu la reuniunea informală a 

miniştrilor Afacerilor Externe (format Gymnich) de la Lisabona (27 mai), când au 

fost discutate, la iniţiativa ministrului român, susţinută de alţi 10 omologi 

(Bulgaria, Cehia, Estonia, Letonia, Lituania, Polonia, Portugalia, Slovacia, 

Slovenia, Suedia), situaţia conflictelor prelungite din Vecinătatea Estică, precum şi 

instrumentele concrete prin care UE poate să fie mai eficientă şi mai activă în 

rezolvarea acestora.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Situația degenerează în Marea Neagră - Forțele ruse au deschis focul asupra 

unui distrugător britanic 

O navă militară rusă a tras focuri de avertisment asupra distrugătorului HMS 

Defender al Marinei Regale britanice după ce acesta a intrat în apele ruseşti din 
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Marea Neagră, iar un avion rusesc a lansat bombe în calea sa, a declarat miercuri 

Ministerul rus al Apărării, citat de TASS, notează Agerpres. 

Defender a părăsit apele ruseşti la scurt timp, după ce înaintase până la 3 kilometri 

în interiorul acestora, a adăugat ministerul rus. 

''Distrugătorul a fost avertizat că va fi folosit armamentul dacă trece graniţa 

Federaţiei Ruse. El nu a reacţionat la avertisment'', mai menţionează acelaşi 

minister. 

 

De asemenea potrivit acestuia, un avion rus de bombardament a lansat în calea 

distrugătorului britanic patru bombe înalt explozive cu fragmentaţie, ca 

avertisment. 

 

Incidentul a avut loc în partea de nord-vest a Mării Negre. Distrugătorul a pătruns 

în apele teritoriale ruse în apropierea capului Fiolent, la sud de peninsula Crimeea 

anexată de Rusia. 

 

Ministerul britanic al Apărării încă nu a transmis o reacţie. 

Cu puțin timp înainte Rusia somase forțele occidentale să înceteze exercițiile 

militare în Marea Neagră: "Îi îndemnăm pe SUA și pe aliații săi să abandoneze 

practica operațiunilor militare în Marea Neagră". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


